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Varnsdorf má rekordní rozpočet na rok 2025,
na investice dá přes dvě stě milionů korun

Varnsdorf     Jako vysoce pro-
investiční sestavilo město roz-
počet pro rok 2025, který bude 
rekordní. Varnsdorf bude hos-
podařit s více než 600 miliony 
korun, třetina rozpočtu půjde 
na investice. Návrh rozpočtu 
i střednědobý výhled na roky 

2025 – 2027 schválili zastupitelé 
na svém lednovém zasedání.

Nejdůležitější dokument – roz-
počet města, na kterém vedení 
Varnsdorfu, jednotlivé odbory, 
příspěvkové organizace a další 
příjemci pracovali několik týdnů, 
je schválen. Varnsdorf má na ten-

to rok naplánované výdaje ve výši 
614 440 617 korun. Jde o rekord-
ní sumu, která je téměř o sto mi-
lionů korun vyšší než minulý rok. 
Předpokládané příjmy by měly 
dosáhnout výše 436 379 257 ko-
run. Schodek mezi příjmy a výdaji 
činí 178 061 360 korun a bude 

kryt přebytky finančních pro-
středků z minulých let. Město je 
v dobré finanční kondici a nemá 
žádné závazky vůči bankám.

Více než dvě stě milionů korun 
je připraveno na investice a do 
rozvoje města. Nejvyšší částku, 

Varnsdorfský rozpočet je rekordní, hospodařit se bude s více než šest seti miliony; foto Tomáš Secký

Gymnázium Varnsdorf
...škola na hranici

pro šikovné páťáky

 
Přijímací zkoušky 15. a 16. 4. 2025

Přijímačky nanečisto 7. 4. 2025

Přihlášky od 1. 2. do 20. 2. 2025 www.bgv.cz
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Několik jednotek hasičů vyjelo 1. ledna k požáru střechy bývalé pily v Rybništi ; foto miw.cz

V Rybništi hořel objekt bývalé pily, rychlým zásahem 
hasiči zabránili rozšíření plamenů na střechu

Varnsdorf     Před osmou hodi-
nou ranní dne 1. ledna 2025 bylo 
nahlášeno, že ze střechy objek-
tu bývalé pily v Rybništi  vychází 
kouř.

Operační středisko na místo 
vyslalo jednotky HZS Varnsdorf, 
JSDH Rybniště, Chřibská, Hor-
ní Podluží, Dolní Podluží, Krásná 
Lípa a Rumburk; vyjely cisterny i 
výšková technika.

Hasiči na místo dorazili takzva-
ně „za pět minut dvanáct“, stačila 
ještě malá chvíle a v plamenech 
by skončila celá střecha. Rychlým 
zásahem několika vodními prou-
dy uvnitř budovy se této situaci 
podařilo předejít a zasaženo tak 
zůstalo jen podkroví. K události  
dorazili také policisté, vyšetřova-
tel požárů i řídící důstojník.

Olejový den
Pondělí 6. ledna byl ve znamení 

„olejového“ dne. Za� mco kole-
gové ve výběžku likvidovali úni-
ky provozních kapalin kolem Vlčí 
Hory, profesionální jednotka vyje-

la ke stejné události  do Rybniště. 
Zároveň byla dobrovovolná 

jednotka vyslána k Albertu ve 
Varnsdorfu, kde také likvidovala 
provozní kapaliny. Únik pokračo-
val až do ulice Národní, něco bylo 
i v ulici Kozlova.

Požár komínu
V pondělí večer 6. ledna zasa-

hovala profesionální jednotka 
z Varnsdorfu společně s dobrovol-
nými kolegy z Rybniště a Horního 
Podluží u jednoho z domů v Ryb-
ništi , došlo k požáru komína.

Vzhledem k silnému zakouře-
ní půdy hasiči museli zasahovat 
v dýchací technice, prostory při-
rozeně odvětrali a komín během 
několika desítek minut vyčisti li – 
využit byl i žebřík.

Únik provozních kapalin
Z ulice Raisova až do ulice Kar-

lova se v sobotu 11. ledna táhla 
skvrna uniklých provozních kapa-
lin. Pomocí speciálního roztoku ji 
hasiči odstranili. Zasahovala pro-
fesionální i dobrovolná jednotka.

Oheň ve výtahové šachtě
Profesionální hasiči z Varnsdor-

fu a Šluknova společně s kolegy 
z Rumburku a Jiříkova zasahovali 
v neděli 12. ledna večer u zaho-
ření odpadu ve výtahové šachtě 
panelového domu v ulici Karolíny 
Světlé v Rumburku. K větším ško-
dám ani ke zranění díky včasnému 
zásahu nedošlo.

Převoz osoby
Na žádost Městské policie Varns-

dorf v pátek 17. ledna večer vyje-
la do ulic města dobrovolná jed-
notka s dopravním automobilem 
a vlekem, bylo potřeba převézt 
osobu i s vybitým elektrickým vo-
zíkem.

Dopravní nehoda na Studánce
V pátek 17. ledna večer dosta-

la � sňová linka informaci o tom, 
že si ze Studánky auto zavolalo 
pomoc po dopravní nehodě. Více 
informací v tu chvíli nebylo zná-
mo, proto bylo počítáno s nejhor-
ším. Na místo vyjela profesionální 
jednotka z Varnsdorfu společně 

s dobrovolnými kolegy z Rumbur-
ku. Hasiči zjisti li, že došlo k neho-
dě dodávky – přerazila betonový 
sloup a narazila do plotu.

Vedle vozidla ležel zraněný 
řidič, hasiči okamžitě začali po-
skytovat předlékařskou pomoc 
a poskytli tepelný komfort, ná-
sledně pomohli s transportem 
člověka do sanitky. Zároveň probí-
halo proti požární opatření a řízení 
dopravy.

Osobě už nedokázali pomoci
V půl dvanácté v sobotu 18. 

ledna se profesionální jednotka 
vracela ze zásahu v Doubici, část 
dobrovolné jednotky zase mířila 
na zbrojnici z výcviku v Rumbur-
ku (nacvičovala záchranu osob 
z probořeného ledu). Součinnost 
v okrajové části  Varnsdorfu si 
v ten okamžik vyžádali zdravotní-
ci, hasiči proto změnili směr a jeli 
rovnou tam. Navzdory velké snaze 
o záchranu života osoby se to bo-
hužel nepodařilo.

                                          Hasiči Varnsdorf 
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Svodka: Vybíráme z činnosti Městské policie Varnsdorf

Zemřel významný varnsdorfský podnikatel Jan Rýdl

Nepořádek s dopravním znače-
ním vyřešen městskou policií

V Husově ulici došlo k nezvyklé-
mu incidentu. Hlídka Městské po-
licie Varnsdorf byla do udané loka-
lity vyslána na základě oznámení. 
Dvě ženy měly shazovat dopravní 
značky a pohybovat se nepředví-
datelně po komunikaci.

Hlídka na místě potvrdila sku-
tečnost oznámení a za přítomnos-
ti  strážníků byly značky vráceny 
do původního stavu. Vizuální kon-
trolou bylo zjištěno, že nedošlo 
k jejich poškození. Ženám bylo dů-
razně domluveno, aby se situace 
neopakovala.

Muž s koťaty v kožené brašně 
vyvolal obavy 

V herně v ulici Národní došlo 

Varnsdorf      Město zaha-
lil smutek. V pátek 10. ledna 
2025 zemřel ve věku nedožitých 
76 let významný varnsdorfský 
podnikatel, někdejší zastupitel 
a radní města Jan Rýdl.

Jan Rýdl se narodil 10. února 
1949, absolvoval Strojní fakultu 
TU v Liberci a následně studoval 
postgraduální studium na ČVUT 
v Praze. Svůj profesní život spo-
jil se společnos�  TOS Varnsdorf, 
ve které nejdříve působil jako 
vedoucí technicko-organizační-
ho rozvoje, poté technický ná-
městek, následně ředitel divize 
generálních oprav a služeb, ale 
i ředitel závodu.

Za transformace ekonomiky 
v devadesátých letech se Jan 
Rýdl, jak sám říkal, „ujal výrob-
ce obráběcích strojů TOS Varns-
dorf“. Firmu s více než sto-
letou historií, v níž pracoval 
od roku 1978, spolu s kolegy 
manažersky privati zoval a vy-
vedl z krize. Dnes TOS Varns-
dorf zaměstnává stovky lidí ve 
Varnsdorfu a další stovky ve 
svých pobočkách.

V roce 2018 obdržel Jan Rýdl 
ocenění Manažer čtvrtstole�  
za dlouhodobý přínos českému 
strojírenství. Ve stejném roce mu 
Hospodářská komora ČR udělila 

k podivnému incidentu, kdy se 
v provozovně objevil muž s něko-
lika koťaty v kožené brašně. Muž 
si nic neobjednal a jeho chování 
vzbudilo obavy personálu. Ná-
sledně muž místo opusti l směrem 
k Žitavské ulici.

Personál herny informoval 
Městskou policii Varnsdorf a po-
žádal o prověření, zda nedochází 
k týrání zvířat. Hlídka na základě 
popisu muže vypátrala a prověřila 
situaci. Muž hlídce sdělil, že koťa-
ta netrápí, ale snaží se je jen udat. 
Strážníci muže poučili a vysvětlili, 
že může využít služeb útulku pro 
kočky. 

Městská policie pomohla zajis-
ti t byt

Na základě žádosti  dispečerky 

Zdravotnické záchranné služby 
byla hlídka městské policie vyslá-
na do panelového domu v Západ-
ní ulici. Záchranáři na místě ošet-
řovali pacienta, který byl po úrazu 
mírně zmatený a měl otevřený 
byt.

Pacient si byt před příjezdem 
zdravotníků sám otevřel, ale bylo 
nutné byt za přítomnosti  hlíd-
ky městské policie uzamknout. 
Strážníci vypnuli televizi a ze stolu 
v obývacím pokoji vzali doklady 
majitele bytu, které mu posléze 
předali. Byt poté uzamkli a klíče 
vráti li majiteli bytu.

Městská policie zasahuje i při 
neobvyklých událostech

Na služebnu Městské policie 
Varnsdorf bylo telefonicky ozná-

meno občankou města, že v areá-
lu mateřské školy v Nezvalově ulici 
našla mrtvou kunu. Strážníci proto 
vyrazili na místo, aby věc prověřili.

Hlídka mrtvou kunu naložila 
a zajisti la, aby nedošlo k ohrožení 
dě�  ani dalších osob v areálu ško-
ly. Rádi bychom informovali veřej-
nost, že Městská policie Varnsdorf 
se zabývá nejen zajištěním veřej-
ného pořádku, ale i řešením neob-
vyklých situací, jako je tato.

Všechny podobné události  pod-
léhají oznámení veterináři a Odbo-
ru životního prostředí Městského 
úřadu Varnsdorf (OŽP). Oznámení 
a veškerá administrati va spojená 
s těmito událostmi je zpracovává-
na městskou policií.

                          Městská policie Varnsdorf

i ocenění nejvyšší, Merkurovu 
medaili. V roce 2020 mu prezi-
dent republiky udělil státní vy-
znamenání Medailí za Zásluhy 
I. stupně za zásluhy o stát v hos-
podářské oblasti .

Nemalou stopu zanechal mimo 
jiné také ve varnsdorfském fot-
balu, který fi nančně podporoval 
třicet let.

Jan Rýdl byl také členem 
městského zastupitelstva a rad-

ním města Varnsdorf.
Město Varnsdorf vyjadřu-

je upřímnou soustrast rodině 
a všem pozůstalým a děkuje Janu 
Rýdlovi za celoživotní práci.

                                               Tomáš Secký

Ing. Jan Rýdl (10. února 1949 – 10. ledna 2025); foto Tomáš Secký



Zprávy 2/2025

4

Senior taxi Varnsdorf využívá stále více lidí, 
registrovalo se již více než 1 370 obyvatel

Výjezd pracovníků fi nančního úřadu do Varnsdorfu

Varnsdorf        O městem doto-
vanou službu senior taxi, která 
ve Varnsdorfu začala fungovat 
od března 2023, mají lidé stále 
větší zájem. Od spuštění služ-
by se registrovalo již přes 1370 
osob, město na podporu taxi-
služby vyčlenilo v rozpočtu dva 
miliony korun.

Zřízení služby senior taxi, která 
je určena pro seniory nad 70 let 
a držitele průkazu ZTP, ZTP/P, se 
u lidí setkalo s poziti vním ohla-
sem. A registruje se stále více lidí. 
Cílem je pomoc nejstarší skupině 
obyvatel, pro kterou je přepravo-
vání po městě během vyřizování 

různých záležitos�  mnohdy ná-
ročné. Nejčastěji je služba využí-
vána na cesty k prakti ckým léka-
řům, do zdravotnických zařízení 
či na úřady. 

K polovině ledna úřad evidu-
je přes 1370 vydaných identi fi -
kačních karet. „Skvělá věc, moc 
nás to potěšilo, že se myslí i na 
seniory,“ řekla jedna z žadatelek 

o službu. Cena za přepravu se řídí 
ceníkem smluvního dopravce, 
město však seniorům poskytuje 
na jednu jízdu dotaci ve výši 30 
korun formou kupónu. Přepra-
vovaná osoba s sebou může mít 
doprovod, který platby za převoz 
nepla� . 

Od 3. do 17. ledna si kupóny 
přišlo vyzvednout již přes 950 
lidí. Zároveň se registrovalo přes 
70 nových uživatelů. Registrace 
aktuálně probíhá v budově Měst-
ského úřadu Varnsdorf na adrese 
nám. E. Beneše 470, 407 47 Varns-
dorf v kanceláři číslo 12.

                                               Tomáš Secký

Senior taxi Varnsdorf se těší stále větší oblibě; foto Tomáš Secký

Vyšel dotisk knihy Podzemí Šluknovska a Lužických hor
Varnsdorf      Místní organizace 

Českého svazu ochránců přírody 
vydala po dlouhých sedmnác-
ti  letech doti sk knihy Podzemí 
Šluknovska a Lužických hor.

Čtenáři v knize najdou podrob-
ný popis a historii různých pod-
zemních prostor v našem okolí, 
jejich fotografi e a velmi podrobné 
mapy. V knize jsou popsány sta-

ré doly, přírodní jeskyně, úkryty, 
podzemní náhony, ale také pod-
zemní továrna z druhé světové 
války. Kniha je doplněna aktuální 
přílohou, která obsahuje nové 

informace a mapy některých ob-
jektů.

Kniha je k dostání například 
v Městském informačním centru 
Varnsdorf.                      Přemysl Brzák

Varnsdorf     V souvislosti  
s blížícím se termínem pro po-
dání daňových přiznání daně 
z příjmů proběhne tradiční vý-
jezd pracovníků Finanční správy 
do Varnsdorfu na radnici.

Stejně jako v minulých letech 
budou i tentokrát v rámci klient-
ského přístupu Finanční správy 
probíhat v průběhu měsíce břez-
na výjezdy pracovníků územních 
pracovišť Finančních úřadů na vy-

brané obce. Hlavním cílem je za-
jisti t pomoc obyvatelům s podá-
váním daňového přiznání k daním 
z příjmů. Na základě spolupráce a 
získaných zkušenos�  z minulých 
let stanovil Finanční úřad jeden 

termín návštěvy na Městském 
úřadu Varnsdorf – nám. E. Beneše 
470, přízemí, dveře č. 25 (zaseda-
cí místnost) – 19. března 2025 od 
13.00 do 16.30 hodin.

                                       Tomáš Secký

kolem 37 milionů korun, spolkne 
kompletní rekonstrukce adminis-
trati vní budovy nemocnice s vrát-
nicí a garážemi pro sanitní vozy. 
Další velkou položkou je dokon-
čení výstavby skateparku a wor-
kout parku v Západní ulici, která 
vyjde na 18 milionů korun. Zásad-
ní akcí, o které se mluví posled-
ních několik let a měla by se letos 
začít realizovat, je rekonstrukce 
náměs�  včetně nového vodní-
ho prvku. Ta bude v první etapě 

stát 15 milionů korun. Zhruba 
13 milionů korun by měla stát 
rekonstrukce frekventovaného 
mostu v Národní ulici. V dopravě 
se počítá i s dalšími investi cemi 
– nová parkoviště jsou v plánu 
v Kmochově ulici a pod Hrádkem. 
Nových parkovacích míst by se 
měli dočkat také obyvatelé v Ka-
rolíny Světlé / Lesní ulici. Zároveň 
se začne s projektováním par-
koviště mezi panelovými domy 
č.p. 3022 – 3023 v ulici Karolíny 
Světlé a také mezi ulicemi Les-

ní a Hraniční. Další miliony jsou 
připraveny na rekonstrukce chod-
níků.

Na investi ce do školských za-
řízení je připraveno 24 milionů 
korun. Stěžejní akcí je dokončení 
rekonstrukce střechy na budově 
ZŠ Brati slavská za 9,5 milionů ko-
run. U ZŠ Východní by se měla za-
čít stavět nová tělocvična, kterou 
škola potřebuje. V první fázi je na 
projekt a začátek realizace připra-
veno 7,5 milionů korun.

Deset milionů korun je připra-

veno na rekonstrukci střechy na 
objektu plaveckého bazénu, po-
čítá se i s instalací fotovoltaických 
panelů.

Detailní rozpis rozpočtu na 
letošní rok je k nahlédnu�  na 
webových stránkách města.

Pro přije�  návrhu rozpočtu pro 
rok 2025 bylo osmnáct z deva-
tenácti  přítomných zastupitelů. 
Jedna zastupitelka byla proti , dva 
zastupitelé byli ze zasedání omlu-
veni.

                                                Tomáš Secký

Varnsdorf má rekordní rozpočet na rok 2025,
na investice dá přes dvě stě milionů korun
(dokončení ze str. 1)
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Blíží se oblíbený masopust. Věděli jste, že …
Kdo hodně tancuje, muzice 

pla� , přijmou ho do nebe andělé 
sva� !

A máme tu zase čas karnevalu, 
zas vypukl masopust! Začal, jako 
každý rok, den po Třech králích 
a vyvrcholí o prvním březnovém 
víkendu, aby skončil bezuzdným 
masopustním úterým 4. března 
a od Popeleční středy vypukl čty-
řiceti denní předvelikonoční půst. 
Taková je tradice, tak to s velkou 
chu�  dodržovali naši předkové. 
A co my s � m? řeknete si možná. 
Inu – kdo nec�  své kořeny, je vrat-
ký. 

Všichni sva�  tancovali, mezi 
nima Pámbů, svatej Petr vyska-
koval, až se chytal trámu

Ti, kteří nás na tomto světě 
o stale�  předešli byli především 
zemědělci a koloběh roku pro ně 
byl určující. Zima byla obdobím 
klidu. Do konce roku se povětši-
nou podařilo dodělat všechno, co 
se nesti hlo hned po sklizni, už bylo 
i nadráno peří, napředeno, a do 
dlouhých večerů se vkrádala nuda. 
A tak se vymýšlely, šily a modelo-
valy kostýmy a masky a chystaly se 
kolední obchůzky a nejrůznější ve-
selice. Lidi se bavili a byli pospolu. 
No, však jistě znáte masopustní 
popěvek: „Masopust držíme, nic 
se nevadíme, pospolu.“ Svatby jely 
jak na běžícím pásu. Za bukem 
už číhal předlouhý přísný půst 
a v lidské přirozenosti  prostě bylo 
a pořád je – jestli mám 40 dní jíst 
jenom štokfi š, brambory a čočku, 
tak na to ten svůj žaludek pořád-
ně připravím. A tak se jedlo, ne, 
to není přesné – žralo, promiňte 
mi ten výraz. Zabíjačky jely jak 
na běžícím pásu, hosti ny, návště-
vy, bály, tancovačky – všude sto-
ly přetékaly mastným, tučným 
a sladkým. Klobásy, jitrnice, jelita, 
huspenina, tlačenka, tlusté pru-
hy slaniny a špeku, vepřové na 
všechny způsoby. A k tomu kob-
lihy, buchty, šišky, koláče. Samo 
sebou, že také teklo pivo, víno 
a kořalka. Všechno se smělo.

Ať je šiška, nebo bába, moje 
huba všecko ráda!

Na Hromnice se světi ly svíčky, 
na sv. Blažeje obcházeli žáci a stu-
denti , na sv. Dorotu se koledova-

lo a hrály se hry o Dorotě, na sv. 
Matěje se chodilo třepat stromy, 
aby se probudily, tlouklo se na 
ně dřevem, aby je sv. Matěj před 
pozdním mrazem ochrániti  ráčil… 
Koledy byly pěkně divoké – kole-
dní písně byly plné výhrůžek typu: 
„A když nám nedáte a nás roz-
hněváte, všechny hrnce pobijeme 
a pokličky roztlučeme co v polici 
máte!“ Byla to doba rozverná, do-
konce prostopášná, plná humoru, 
který nezřídka míval silný sexuální 
podtext. Ostatky neboli fašanky, 
tedy dny od masopustní neděle 
do úterního soumraku, byly vyvr-
cholením řádění. Tady už eroti ka 
významně převzala vládu – muži 
se převlékali za ženy a ženy zase 
za muže, bylo dovoleno mnohé 
a mnohé se také stávalo. Ma-
sopust, to byla také doby sati ry. 
V téhle době jste si mohli udělat 
legraci vlastně z kohokoli, vrch-
nost v to počítaje, mohli jste zpa-
rodovat koho chtěli a vysmát se 
mu před celou vsí. Připadá vám 
to povědomé? No, samozřejmě 
– tehdejší anonymitu masek dnes 

nahradila anonymita sociálních 
sí� . Tady si také lidé dovolí napsat, 
co by do očí nikdy neřekli. Jestli je 
to dobře? Hm, asi ne, ale když je 
přece ten masopust! 

Jenom, Janku, jenom zhusta – 
dyť je konec masopusta!

Průvody masek bývaly pře-
pestré. Od masek zavedených 
a tradičních, přes masky úplně 
nové – jak už řečeno výsměšné 
a parodické, od obecně platných 
po takové, kterým rozuměli jen 
místní. V průvodech byly masky 
lidské, zvířecí i nadpřirozené. Bez 
brůny, tedy dvoumužné masky 
koně, se neobešel jediný průvod. 
Ten, kdo byl skrytý v zadku koně, 
vyhazoval prostřiženou dírou pod 
ocasem koblihy a lidi je sbírali 
a ládovali se jimi. Ano, čtete dobře 
– koňskému trusu se neříká kobli-
hy proto, že je podobný zmíněné-
mu pečivu, je to přesně naopak. 
Koblihy naši předkové pekli proto, 
aby napodobili koňský trus, ne-
boť trus byl vždy symbolem štěs�  
a dostatku. Velmi důležitou mas-
kou bývala Smrt, Smrtka, Smrtol-

ka, Smrtholka. Přežít zimu bylo zá-
sadní, a tak bylo zapotřebí vysmát 
se i smrti , která nás tentokrát zase 
nedostala. 

Už se fašank krá� , už se nena-
vrá� 

Že se v masopustním období 
církevní rituály mísily s pohan-
skými zvyky a vlastně nikdy tomu 
tak nepřestalo být, to už vás asi 
napadlo. Králem ostatků byl Bac-
chus, tlusťoch na sudu, v jehož 
jménu se pilo do padnu� . O ma-
sopustním úterý býval s velkou 
pompou pohřben v nemilosrdné 
parodii na církevní pohřby i na 
lati nskou hatmati lku kněží, které 
lidé nerozuměli. A když v průvo-
du nebyl Bacchus, pohřbili mas-
kovaní rozjívenci alespoň basu. 
Se skřípěním zubů klérem tole-
rovaná masopustní neúcta trčela 
z každé druhé písně. Jedna z ta-
kových typických parodií církev-
ního pohřbu třeba zněla: viz text 
v rámečku. A co si z toho můžeme 
vzít my, až se v sobotu 1. března 
ráno sejdeme na varnsdorfském 
masopustu? Že bychom se měli 
bavit, dělat si legraci z druhých 
i sebe samých, že by naše masky 
měly parodovat to, co se nám ne-
líbí a čemu se chceme vysmát, že 
se nemáme žinýrovat, a nýbrž se 
pořádně najít a napít! A radovat 
se, nevadit se, být pospolu.

                                Rosti slav Křivánek

Rozlučme se s tí mto tělem / Dejme mu jednu šindelem!
Ať odpočívá v pokoji / Dejme mu místo na hnoji!
Dona nobis pacem /Kam s ním tedy plácnem?
In domino domini /Třeba tuhle do díry.
Odpusťme si každý hřích – už je v pánu tlustý břich!

Varnsdorfský masopust patří mezi lidmi k nejoblíbenější akci roku; foto archiv
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Fotorok 2025: Prvenství za snímek Struktura bere Jedličková

Ve Varnsdorfu proběhla soutěž Řemeslo má zlaté dno

Varnsdorf     Soutěž Fotorok, 
kterou každoročně vyhlašuje 
klub fotografů při Kruhu přátel 
muzea Varnsdorf, už několik de-
sítek let obohacuje kulturní dění 
v našem městě a regionu. Její 
49. ročník vyvrcholil 14. ledna 
vernisáží výstavy a předáním cen 
těm účastníkům, jejichž snímky 
porota ocenila jako nejlepší.

Výstavu najdete v přízemí Měst-
ské knihovny Varnsdorf, kde si ji 
bude možné prohlédnout až do 
poloviny března. Pak se na dva mě-
síce přestěhuje na radnici soused-
ní německé obce Großschönau.

Porotu letošního Fotoroku 
tvořili profesionální fotografové 
a grafi ci Bořivoj Černý, Radek Pe-
trášek, Ondřej Hájek, Václav Sojka, 
Jiří Stejskal, Jiří Trebati cký a Libor 
Zavoral. Ti se museli probrat 156 
zaslanými snímky od šestnácti  au-
torů. Kromě vítězných snímků jich 
vybrali dalších téměř sedmdesát 
do výstavního souboru.

Zaslané fotografi e jsou hodno-
ceny anonymně. Proto se může 
stát, že se ve výsledkové listi ně ob-
jeví tentýž autor vícekrát. Letos to 

byl případ právě Blanky Jedličkové, 
jejíž dvě fotografi e byly vybrány 
na první a druhé místo. Vítězka při 
přebírání ceny poděkovala za to, 
že své snímky může do Varnsdor-
fu posílat. Soutěží, kde lze uplatnit 
fotografi e ti štěné na papír, toti ž 
výrazně ubylo.

Bylo příjemným zjištěním, že 
na otevření výstavy a předání cen 

se dostavili téměř všichni oceně-
ní, i když to někteří z nich neměli 
zrovna za rohem. Vítězka Foto-
roku Blanka Jedličková dorazila 
z Litvínova a Tomáš Trejbal si přijel 
vyzvednout čestné uznání z Frý-
dlantu v Čechách. Nechyběli příz-
nivci z Ús�  nad Labem a z dalších 
vzdálených míst.

Soutěž se daří udržet díky fi -

Vítěznou prací Fotoroku 2025 je „Struktura“ od Blanky Jedličkové

Řemeslo má zlaté dno; foto archiv školy

nanční podpoře města Varnsdor-
fu. S jejím pořádáním pomáhají 
četné další insti tuce a jednotlivci. 
Organizátor soutěže Josef Zbihlej 
ve svém proslovu poznamenal, 
že bez jejich výrazné pomoci by-
chom tuto soutěž nikdy nemohli 
uskutečnit a tolik let realizovat. 
Jim všem se patří poděkovat. Na-
konec pozvedl přípitek na jubilejní 
padesátý ročník, který nás čeká 
napřesrok.

                                                                   KPMV

Výsledková listi na
1. místo: Blanka Jedličková, Litví-
nov, za fotografi i „Struktura“
2. místo: Blanka Jedličková, Lit-
vínov, za fotografi i „Mlha v buči-
nách 5“
3. místo: Blanka Nováková, Ús�  
nad Labem, za fotografi i „Sen“

Čestná uznání
Tomáš Trejbal, Frýdlant v Če-
chách, za fotografi i „Soumračník“
Markéta Lachmannová, Varns-
dorf, za fotografi i „Ledňáček 
v letu“

Varnsdorf    V pátek 17. led-
na 2025 se na VOŠ, SPŠ a SOŠ 
Varnsdorf konal 9. ročník sou-
těže „Řemeslo má zlaté dno“. 
Žáci základních škol ze Šluk-
novského výběžku soutěžili na 
několika pracoviš� ch této školy 
v různých řemeslných disciplí-
nách.

Letošního ročníku se zúčastni-
lo celkem 54 soutěžících z devíti  
základních škol. Soutěžilo se jak 
v jednotlivcích, tak v družstvech. 
Žáci změřili své síly v oboru truh-
lář, zámečník, kuchař, elektrikář, 
automechanik a novinkou letoš-
ního ročníku byl informati k. Sou-
těžící tak přinesli své škole body 
za umístění v řemesle, které se 
následně sečetly s body získaný-
mi ve vědomostním interakti v-
ním testu. Akce se koná každý rok 
v lednu a je mezi žáky a jejich vy-
učujícími velmi oblíbená. Kuchaři 

museli sami připravit palačinku, 
zámečníci se seznámili s techni-
kami práce s kovem, elektrikáři 
plnili úkoly spojené s elektroin-
stalací, automechanici poznávali 
různé součásti  automobilů, za� m-
co truhláři vyráběli stoličku. Infor-
mati ci se na pracovišti  Mariánská 
zaměřovali na osvojení dovednos-
�  práce s ozoboty. V družstvech si 

nejlépe vedla ZŠ Dolní Podluží, 
druzí byli žáci z Dolní Poustevny 
a bronz si odnesla ZŠ U Nemocni-
ce Rumburk.

Děti  si za vítězství odvezly hod-
notné ceny, které věnovali spon-
zoři soutěže. Velké díky patří jak 
soutěžícím za snahu a pečlivost, 
tak právě i sponzorům věcných 
cen (aku i klasické nářadí, elektro-
měřidla, pájecí stanice, …). Hlav-
ními partnery soutěže byly fi rmy: 
EWM, Festool, Omexon, Nářadí 

Maier, Haas+Sohn. Ceny dětem 
předával starosta města Varns-
dorf Jan Šimek spolu s ředitelem 
školy Ing. Bc. Petrem Kotuličem 
a jeho zástupcem Mgr. Pavlem 
Kolárem.

Akce se konala za podpory 
projektu Implementace dlou-
hodobého záměru – Ústecký 
kraj, registrační číslo CZ.02.02.
XX/00/23_018/0009177, v rámci 
podakti vity Řemeslné dny.

                                             Marie Kucerová

Umístění v jednotlivcích

Nejlepší truhlář – Franti šek Rada (ZŠ Dolní Poustevna)
Nejlepší elektrikář – Michal Dubovecký (ZŠ Náměs�  Varnsdorf)
Nejlepší zámečník – Michal Kubr (ZŠ Edisonova Varnsdorf)
Nejlepší automechanik – Nguyen Bao Sony (ZŠ Dolní Poustevna)
Nejlepší kuchař – Ondřej Sedláček (ZŠ U Nemocnice Rumburk)
Nejlepší informati k – Jan Vápeník (ZŠ Východní Varnsdorf)



2/2025

7

Zprávy

S DDM Varnsdorf se o prázdninách děti nudit nebudou

Zájezd do Státní opery Praha na Jeníčka a Mařenku

Varnsdorf       V letošním roce 
připadají pololetní prázdniny na 
pátek 31. ledna a v tuto chvíli je 
již všechno připraveno. 

Děti  se mohou těšit na Zim-
ní olympiádu plnou zábavy, her 
a soutěží, kde vítězem se stane 
opravdu každý. Těm, kteří dáva-
jí přednost klidnějším akti vitám, 
Dům dě�  a mládeže Varnsdorf na-
bízí již tradiční Pololetní šachový 
turnaj mládeže určený pro organi-
zované i neorganizované šachisty. 

Jarní prázdniny letos proběh-
nou od 17. do 21. února a v sou-
časné době již běží přihlašování 
na jednotlivé akti vity. Nabídka 
je opravdu pestrá. Hned v pon-

Varnsdorf     V polovině pro-
since loňského roku vyrazil od 
ZUŠ Varnsdorf autobus s takřka 
dvacítkou žáků, učitelem Flé-
grem a dvěma doprovázejícími 
maminkami do Prahy. Cíl? Stát-
ní opera Praha a opera Jeníček 
a Mařenka.

Pro děti  byl velký zážitek už sa-
motný zdobený sál Státní opery 
a jakmile představení začalo, 
užívaly si pohledu na tanečníky, 
baletky i baleťáky. Posloucha-
ly sólisty, orchestr i dětský sbor 
a sledovaly pestrou a proměnli-
vou scénu. A mo� o celé opery 
„Když je nouze nejvyšší, srdce jsou 
si nejbližší“ se dotýká koneckonců 
nás všech, bez ohledu na věk.

Na zážitky jsme se zeptali jed-
noho z účastníků – Vaška Hodni-
čáka (10 let), který chodí do ZUŠ 
Varnsdorf hrát na kytaru a klavír. 

Jak se ti  líbilo ve Státní opeře?
Moc! Byl tam krásný interiér, 

hodně bílé barvy v kombinaci 
s ornamenty, které vystupovaly ze 
zdi. 

Jak hrál podle tebe orchestr? 
Z orchestru jsem neslyšel nic 

hrát falešně. 
Je nějaká hlavní myšlenka, 

kterou sis zapamatoval a nad 
kterou jsi přemýšlel?

Zaujalo mě, jak se rychle umě-
la přemísti t Ježibaba, asi byly 
dvě, jako dvojnice. A ještě tam 

byla točna. Hlavní myšlenku bych 
viděl v tom, že se Jeníček a Ma-
řenka ztrati li a znovu našli. Kromě 
loutek byly krásné také perníky, 
perníková srdce a obří perníkové 
postavy.

A co ostatní publikum? Byly 
mezi návštěvníky i děti ?

Byly tam i úplně malé, řekl 

Přehled akcí ZUŠ pro veřejnost (únor – duben):

bych pěti leté děti  a pak starší. 
Byl jsem překvapený, že všech-
ny poslouchaly hudbu a zaujatě 
sledovaly, co se děje na scéně. 
Smích se ozval občas, třeba když 
se v Pohádkovém lese objevily lamy 
a jelen, co je dost legračně 
ztvárnili členové baletu Státní 
opery.

dělí startuje Prázdninový turnaj 
v ping-pongu a ping-pongovém 
kolotoči určený pro všechny ping-
-pongové nadšence. V úterý tro-
chu zpomalíme, protože na děti  
čeká Prázdninové šperkování, 
v rámci kterého si budou moci vy-
robit náramky, přívěsky, náušnice 
a další doplňky. A pozor, akce není 
jen pro holky, vítáni jsou i kluci! 
Středa, to budou Jarňáky na po-
hodu. Hry, soutěže, tvoření, vaření 
oběda a když počasí dovolí, dojde 
i na venkovní akti vity. A co se skrý-
vá pod názvem Srandovní čtvrtek 
s PajÁlou? Prozradíme jen to, že 
se jedná o výlet do FUNPARKU Li-
berec a že každý účastník má mít 

s sebou připravený jeden sran-
dovní vti p. S PajÁlou děti  stráví 
i závěr prázdnin, kdy na ně čeká 
Chlupatý pátek – veselý den plný 
chlupáčů, her, tvoření a dalších 
akti vit.

V době uzávěrky článku už 
v DDM Varnsdorf fi nišovaly také 
přípravy letní činnosti , v rámci 
které nabídne 10 příměstských 
táborů a 1 pobytový. Už nyní mů-
žeme prozradit, že na děti  opět 
čekají oblíbené příměstské tábory 
jako Tudy z nudy, Jógitka, Krea-
ti vní příměšťák či Šachový kemp, 
vrací se opět Alenka v říši divů 
a nově je připravován tábor Já 
padouch a Tábor dvojí krve (zá-

chrana světa s Percy Jacksonem). 
Chybět nebude ani pobytový tá-
bor MASH, který je inspirovaný 
známou vojenskou nemocnicí. Při-
hlašování DDM Varnsdorf plánuje 
otevřít nejpozději do konce ledna, 
sledujte proto jejich facebookové 
a webové stránky ddm.varnsdorf.
cz, kde budou k dispozici přihlášky 
ke stažení. Zároveň je možné zajít 
přímo do DDM Varnsdorf, kde zís-
káte podrobnější informace a při-
hlášku můžete vyplnit a odevzdat 
přímo na místě. Vzhledem k tomu, 
že se v uplynulých letech tábory 
plnily doslova rychlos�  blesku, do-
poručujeme s přihlašováním příliš 
neotálet.                     Barbora Hájková

Suma sumárum, z opery byli 
žáci nadšení a když jim byla po-
volena cestou zpět zastávka 
v jednom nejmenovaném sviž-
ném občerstvení, vychutnali si 
i tuto pomyslnou třešničku na 
dortu.                               

                                      ZUŠ Varnsdorf

Žáci vyrazili do Státní opery na operu Jeníček a Mařenka; foto ZUŠ Varnsdorf

Pátek 14.2.2025, 16:30 hod. Valentýnský koncert

Velikonoční harašení 
a Den otevřených dveří

Ukázka dechového oddělení

Pyžamový koncert

Koncertní sál ZUŠ Varnsdorf

Výtvarný ateliér a další 
části  ZUŠ Varnsdorf

Koncertní sál ZUŠ Varnsdorf

Středa 2.4.2025, 15.00 hod.

Středa 23.4.2025

Středa 30.4.2025, 17.00 hod.

Úterý 18.3.2025, 17.00 hod.

Pátek 4.4.2025

Pátek 25.4.2025, 15.00 hod.

Jarní koncert

Koncert L. Hrabala 
a pěveckých sborů ZUŠ

26. ročník Jazzového pátku

Koncertní sál ZUŠ Varnsdorf

Domluvené ZŠ ve Varnsdorfu
Lidová zahrada Varnsdorf

Kulturní dům Rybniště



Milá mami, babí a prababí, nejen ke 
kulatinám 5. února 2025 Ti přejeme 
pevné zdraví, mnoho radosti a štěstí. 
Díky, že jsi, vždy byla a stále jsi pro 
nás oporou. S úctou a láskou přejí 
J., H., K., I., Matýsek a všici blízcí 
i vzdálení.

Dne 2. února oslavím s manželem Ji-
řím úžasné výročí jantarové svatby. 
Chtěla bych Ti za vše, co děláš pro 
svou rodinu, poděkovat, a věř, není 
toho málo. Vše dobré a bezpečné ná-
vraty z cest Ti z celého srdce přejí 
manželka Lenka, dcera Lenka s ro-
dinou, též náš Mikeš, který Tě vítá 
u dveří. Máme Tě moc rádi.

 
   
1. – 2. 2. 2025 
MDDr. Bol� k Ondřej, 
Varšavská 1863/7, 
Děčín VI, 737 501 440

8. – 9. 2. 2025 
MUDr. Vojtěch Vladimír, 
28. října 110, Děčín I, 
412 151 056

Ordinační hodiny o sobotách, 
nedělích a svátcích: 
08:00 - 10:00 hod.

ZUBNÍ POHOTOVOST

KRUH PŘÁTEL 
MUZEA VARNSDORF

BLAHOPŘÁNÍ

Město Varnsdorf
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Dne 6. ledna by 
náš tatínek Petr 
Valečka oslavil 
77. narozeniny. Dne 
7. ledna uplynuly 
4 měsíce, co jsi ode-
šel bez slůvka roz-

loučení. Stále vzpomínáme. Syn Petr, 
dcera Míša a družka Míša.

Dne 28. ledna uply-
nul třetí rok od úmr-
tí manžela, pana 
Vincenta Bidelnici. 
S láskou vzpomíná 
manželka Alena s ce-
lou rodinou.

Svozy pytlového tříděného
odpadu každý čtvrtek od 9.00 hod.

SVOZY PYTLOVÉHO
TŘÍDĚNÉHO ODPADU

Hodinový manžel a zámeč-
nictví. Tel. 607 716 983, 
e-mail: josef.knourek@post.
cz. Opravy vodo, elektro, prá-
ce se dřevem, montáž a opra-
vy nábytku, drobné zednické 
práce, ořez stromů a keřů.

Nabízím individuální přípravu 
na přijímací zkoušky na střed-
ní školy a víceletá gymnázia, 
200 Kč/hod. Tel.: 737 417 925

ŘÁDKOVÁ INZERCE

VZPOMÍNKY

Sobota 1. února
BRTNICKÉ LEDOPÁDY
Letošní zima zvláště přeje vzniku 
ledových útvarů v okolí Brtníků. 
Pojďte se spolu s námi 
na ně podívat po cca 7kilomet-
rové okružní trase. Přímé spojení 
z Varnsdorfu: autobus v 8.46 hod. 
z AN Varnsdorf. Odjezd z Brtníků 
zpět autobusem ve 14.39 nebo ve 
16.39 hod.

Středa 5. února v 18.00 hod. 
v Městském divadle Varnsdorf
ČESKÉ ENKLÁVY V HORNÍ LUŽICI
Přednáška Kláry Mágrové o čes-
kých enklávách na saském území, 
které byly až do 19. stole�  pod 
správou Koruny království české-
ho. Přednáška přiblíží osud enkláv 
v Schirgiswalde a Leutersdorfu. 
Zazní, jak to v enklávách bylo 
s placením daní a vojenskou služ-
bou, proč je vyhledávali exulanti  
či lapkové, proč tyto pozůstatky 
středověku zanikly a jaké stopy po 
nich zůstaly. Vstupné 20 Kč, pro 
členy KPMV zdarma.

Středa 19. února v 18.00 hod. 
v Městském divadle Varnsdorf
HISTORIE SKLÁŘSTVÍ V CHŘIB-
SKÉ
Přednáška Aleny Sellnerové 
o počátcích sklářského průmyslu 
v Chřibské. Vstupné 20 Kč, pro 
členy KPMV zdarma.

Do 15. března v Městské knihov-
ně Varnsdorf 
FOTOROK 2025 – přehlídka sním-
ků z celostátní fotografi cké soutě-
že.
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Basketbalisté porazili Litoměřice a jdou do fi nálové skupiny

Domácí turnaj ve znamení čtyřek, postup je na dosah

Přehled: Stolní tenisté drží střed tabulky, hokejisté 
se trápí, volejbalistky porazily Mnichovo Hradiště

Varnsdorf     V posledním kole 
základní části  si basketbalové 
„Áčko“ TJ Slovanu Varnsdorf 
přivezlo výhru z Litoměřic 85:76 
(Lehroch V. 22 a Maščuch 21 
bodů).

Ve skupině A Severočeské ligy se 
tak muži umísti li na druhém místě 
s bilancí 6 výher a 2 porážek, když 
je od prvního místa dělilo jen hor-
ší vzájemné skóre s Veteránskými 
nadějemi Děčín. Nyní následuje fi -
nálová skupina, kde se střetne šest 
nejlepších týmů Severočeské ligy 
a začíná se od nuly, tj. bez zapo-
čtení výsledků základních skupin.

Muži „B“ si tentokrát zahráli 

Varnsdorf     Sálovkáři celku 
Futsal Varnsdorf mají za sebou 
domácí turnaj v rámci Celostátní 
ligy sálové kopané. Severočeský 
tým nejprve těsně porazil Zlín, 
smolně remizoval s Poličkou 
a dostal další lekci od celku 
Chemcomex Praha. 

Svěřenci Marcela Mikoláška za-
čali turnaj dobře, Zlín porazili 3:2. 
„Vstup do utkání nám vyšel zna-
menitě, když jsme se po brankách 
Rybáře a Ludrovského dostali do 
vedení. Druhý poločas byl z naší 
strany špatný a soupeř dvěma 

prodloužení v Děčíně proti  Křeši-
cím, a nakonec z toho byla výhra 
82:69.

Nepovedené zápasy mají za se-
bou varnsdorfš�  junioři U19, kteří 
nejprve prohráli v Mladé Bolesla-
vi 89:113 (Ziesemann 29 bodů), 
a poté i v Roudnici nad Labem 
73:111 (Ziesemann 20 bodů), 
když je trápila především výšková 
převaha obou soupeřů. Děvčata 

U19 prohrála v Brandýse nad La-
bem 41:86 (Doležalová 15 bodů), 
aby druhý den zvítězila v Kolíně 
59:52 (Doležalová 20 bodů). 

Do Brandýsa nad Labem jeli 
také kadeti  U17, kteří tam ov-
šem vyhráli 85:64 (Podhorský 21 
bodů). Výhru vydřeli následně 
i v Mladé Boleslavi, a to po pro-
dloužení 86:81 (Turánský 20 
bodů). Ligové kadetky U17 ode-
hrály dvě domácí utkání, když 
nejprve nestačily na rezervu Tygrů 
Praha 42:83, v neděli však přehrá-
ly rezervu HB Basket Praha 73:48. 

Nečekanou prohru si přivezli 
starší žáci kategorie U15 ze stá-

le se zlepšujícího se Liberce, kde 
prohráli 65:79 (Zirm 23 bodů), na 
druhý den pak i očekávaně z Bran-
dýsa nad Labem v poměru 48:109 
(Pípa a Zirm 10 bodů). Naopak vy-
sokou výhru si přivezli mladší žáci 
U14 z Velké Ohrady, a to 144:39 
(Mar� nek 61 bodů).

Oba týmy U12 se tentokrát 
střetly s týmem z České Lípy. Klu-
ci doma statečně vzdorovali, ale 
nakonec oba zápasy prohráli, nej-
prve 32:43 a poté 45:52. Děvčata 
bohužel venku prohrála vyšším 
rozdílem, nejprve 24:94 a poté 
24:96. 

           Vojtěch Lehroch, Zdeněk Strolený

góly Juliny skóre srovnal. Naštěstí  
na konci utkání z přímého kopu 
nachytal hostujícího brankáře 
Bulejko. V posledních vteřinách 
soupeř neproměnil devíti metro-
vý kop, všechny body tak zůstaly 
doma,“ oddechl si varnsdorfský 
kouč Mikolášek.

Proti  Poličce začal Varnsdorf 
také skvěle, po brankách Peleš-
ky a Damnitze vedl rychle 2:0. 
„Pak přišlo polevení v koncentraci 
a soupeř ještě do poločasové 
přestávky skóre srovnal. Ve dru-
hém poločase bylo k vidění ně-

kolik slibných šancí na obou stra-
nách, ale skóre se už do konce 
zápasu nezměnilo,“ litoval Miko-
lášek.

V posledním zápase se Varns-
dorf postavil celku Chemcomex 
Praha, který ho už letos porazil. 
Navíc na varnsdorfské palubov-
ce. Odveta nevyšla, Varnsdorf 
prohrál 0:4. „V prvním poločase 
se nedá klukům pomalu nic vytk-
nout, až na tu hrubku v poslední 
minutě, kdy se soupeř dostal do 
vedení. Ve druhém poločase jsme 
chtěli zvýšit náš pohyb a agresi-

vitu, ale asi už nebylo tolik sil. 
Soupeř chodil do naší otevřené 
a nezajištěné obrany, a ještě tři-
krát skóroval,“ smutně konstato-
val.

Varnsdorf je tak v nabité tabul-
ce na čtvrtém místě, které zaru-
čuje účast v závěrečném Final 
Four. „Uvidíme, co nám ukážou 
další dva turnaje, které odehraje-
me 26. ledna a 15. února v Praze. 
Opět děkujeme všem fanouškům, 
kteří si našli cestu do haly,“ dodal 
Mikolášek.

                                                      Redakce

Varnsdorf  Krajské soutěže 
ve stolním tenise jsou v plném 
proudu. Jak se daří jednotlivým 
celkům TJ Slovan Varnsdorf?

Áčko bojuje v Krajském přebo-
ru III. třídy skupiny C. V prosinci 
z toho byla porážka 7:11 na sto-
lech týmu TJ Pikron, rok 2024 
zakončili domácí remízou 9:9 
s celkem TTC Litoměřice E. Nový 
rok začal velmi dobře, Varnsdorf 
doma porazil Sokol Mnetěš 15:3. 
Za domácí získali čtyři body Žateč-
ka, Holubec a Gola. Další dva při-
dal Bušek, jeden získal Varnsdorf 
ve čtyřhře. Za� m poslední utkání 

Slovanu nevyšel, na stolech TTC 
Roudnice nad Labem prohrál 
5:13. Za Varnsdorf připsal tři body 
Holubec, po bodu Bušek a Šimek 
starší. V tabulce je Varnsdorf se 
ziskem 25 bodů na sedmém mís-
tě. 

Další tři celky Varnsdorfu bo-
jují v okresním přeboru. Tým 
D drží první místo, v jediném letoš-
ním utkání porazil v derby Slovan 
C 11:7. Letos byl v akci také rezerv-
ní tým Varnsdorfu, který na do-
mácích stolech porazil Markvar-
ti ce 13:5. V tabulce je Céčko na 
tře� m místě a Déčko na čtvrtém. 

Hokejisté se topí ve výsledko-
vé krizi 

Velmi špatné období prožíva-
jí hokejisté Varnsdorfu v krajské 
lize. Tým, který vede trenér Karel 
Horák, bohužel natahuje šňůru 
porážek. Vikingové naposledy bo-
dovali 23. listopadu, kdy v rámci 
10. kola porazili na domácím ledě 
jablonecké Gepardy 11:10 po 
samostatných nájezdech. Od té 
doby Varnsdorf ztrati l pět zápasů. 
V posledním odehraném utkání 
podlehl 12. ledna doma Lomnici 
nad Popelkou 4:9. Další zápas na 
ledě Gepardů z Jablonce z důvo-

du nemoci neodehrál. V tabulce 
je Varnsdorf s devíti  body na po-
sledním místě. Na sedmý Frýdlant 
ztrácí devět bodů.

Volejbalistky začaly rok vítěz-
ně

Volejbalistky TJ Slovan Varns-
dorf mají za sebou první zápasy 
v roce 2025 v rámci Krajského 
přeboru I. třídy. Varnsdorfské 
ženy doma nezaváhaly a dvakrát 
porazily Mnichovo Hradiště 3:0 
(16, 11, 10) a 3:0 (12, 22, 20). 
V sedmičlenné tabulce je Varns-
dorf se ziskem 19 bodů na čtvr-
tém místě.                               Redakce
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Fotbalisté hlásí změny v kádru, v přípravě se daří
Varnsdorf    Fotbalisté druho-

ligového Varnsdorfu vyhráli prv-
ní dva zápasy v rámci zimního 
turnaje Tipsport liga. Svěřenci 
Petra Papouška porazili v Mladé 
Boleslavi 1:0 Vlašim a následně 
rezervu Hradce Králové 4:0. 

Navázali tak na úvodní vítězství 
1:0 nad druholigovou Vlašimí. 
„Proti  Vlašimi to mělo dobrou 
úroveň. Soupeř měl dvě šance. 
Jednou přestřelil, jednou nás po-
držel brankář. Ale i my jsme měli 
šance, takže to byl vyrovnaný zá-
pas,“ ohodnoti l Papoušek první 
letošní vystoupení svých svěřen-
ců.

Proti  Hradci Králové B se tým 
z Kotliny rozjížděl opět pomaleji. 
„Začali jsme špatně, půl hodiny 
to nebylo dobré. Ztráceli jsme 
míče, neměli pohyb. Pak jsme 
udělali jednu akci, byla z toho 
penalta, kterou jsme proměnili. 
Od té doby se to zlepšilo,“ shrnul 
druhý zápas.

V celé tabulce Tipsport ligy je 
Varnsdorf za� m se šesti  body 
na prvním místě. Ve středu 
22. ledna (po uzávěrce tohoto 

Varnsdorfská cyklistika se vrací na amatérskou úroveň
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Varnsdorf     V minulém roce 
měli nálepku profi  týmu, ve kte-
rém hrál prim mistr republiky 
Jan Strož. Letos je ale všechno 
jinak, varnsdorfský oddíl Cyk-
loTrener TOS Varnsdorf se vrací 
na amatérskou úroveň. Jan No-
vota, šéf cyklisti ckého klubu, 
v tom ale problém nevidí. 

Jak byste zhodnoti l rok 2024? 
Co se povedlo a co se nepoved-
lo? 

Povedlo se ve velmi krátkém 
čase zajisti t fi nanční prostředky, 
materiál i personál pro zajištění 
profesionální úrovně MTB cyk-
listi ky. Výsledky v závodech byly 
také velmi uspokojivé! 

Říkal jste, že už nejste profi  
team a Honza Strož nastupuje 
do práce. Proč se tak stalo? 

To je to, co se nepovedlo. Ne-
povedlo se stejným způsobem 
zajisti t sezónu 2025. Respek-
ti ve jsem nedokázal Honzovi 
včas zaručit jistotu nové sezóny, 
a tak se raději rozhodl ukončit 
profesionální kariéru, nastoupit 
do zaměstnání a cyklisti kou se 
dále jen bavit na amatérské úrov-
ni. 

Jaké plány tedy máte v letoš-
ním roce? 

Vše špatné je pro něco dobré. 
Veškerou ušetřenou energii a čas 
budeme od jara 2025 věnovat 
skvěle se rozvíjejícímu dětskému 
oddílu. 

Jak váš klub ovlivní fakt, že už 
nebudete profi ? 

Naštěs�  nijak. Samozřejmě ta 
„nálepka“ profesionálního sportu 

byla velmi příjemná. Za tu zku-
šenost jsme všichni vděční, ale 
pokračovat budeme zase jako 
amatérský cyklisti cký oddíl se za-
měřením na děti  i dospělé.

Kolik času vám vlastně řízení 
klubu zabere? 

Především mě to baví, a to už 
skoro 13 let. Sám jsem nadše-
ný závodník a společenský tvor, 
takže obklopovat se lidmi, kte-
ré baví sport a cyklisti ka zejmé-
na, mě samotného nabíjí. Co 
mě naopak ukrutně nebaví, to 
je nutná administrati va spojená 
s chodem klubu. Na dlouhé zimní 
večery je tak o „zábavu“ postará-
no. 

Co vy osobně? Na jaké závody 
se chystáte? 

Já se snažím stále udržovat 

v kondici. Ten dril a disciplína mě 
neopouš�  ani ve veteránském 
věku. Navíc jít příkladem vlastním 
dětem a dětem v týmu, to je třeš-
nička na dortu. Ambice jsou stále, 
ale vlastně už jen na regionálních 
závodech v MTB. Dlouhé cesto-
vání mě poslední rok poměrně 
zmohlo.

Kolik máte vlastně členů? Na-
bíráte nějaké nové? 

Je to velmi pohyblivé a často se 
to mění. Nicméně v součtu dě�  
a dospělých je nás vlastně ak-
tuálně více než 60 členů. A ano, 
zejména dětský oddíl bychom 
rádi viděli vzkvétat a množit 
se, nicméně ani v dospělém 
týmu nezavíráme před nikým 
dveře.

                                             Redakce

čísla) odehrál další zápas zimní-
ho turnaje proti  domácí Mladé 
Boleslavi B (5:0). „Tak potěší fakt, 
že jsme první. Ale spíše jsme si 
přáli, abychom hráli proti  ligové-
mu Hradci. Nakonec s nám hrála 
rezerva,“ poznamenal.

Aktuálně poslední tým druhé 
nejvyšší soutěže hlásí první změ-

ny v kádru. Ztrátou je konec Jaku-
ba Kosaře, který ukončil angažmá 
v Kotlině z rodinných důvodů. „Je 
to pro nás ztráta. V aktuálním 
počtu je pro nás všechno ztráta. 
Máme tam nemoci a další zdra-
votní problémy,“ dodal Papoušek.

Toho alespoň potěšil návrat 
útočníka Olivera Velicha (23), 

který ve Varnsdorfu hostoval 
v letech 2021 – 2023. Na zkouš-
ku přišel z Jablonce také obránce 
Kryštof Karban. S týmem se na-
opak rozloučili Oluwatobi Ade-
leke, Deniss Stradins, Damani 
Camara, Hassan Usman, Tomáš 
Kubín a Filip Brdička.

                                                      Redakce

Zpátky do práce, Varnsdorf zahájil zimní přípravu na jarní část sezóny; foto Tomáš Secký
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Fotbal: Fotbalisté mají v přípravě první dvě výhry

Futsalistům začátek roku nevyšel podle představ

Varnsdorf     První dvě utká-
ní z celkových deví�  plánova-
ných za sebou mají fotbalisté FK 
Varnsdorf. V severočeském der-
by zdolali prvoligový Jablonec 
2:0, o tři dny později si poradili 
i s Bischofwerdaer FV 08 pomě-
rem 3:1.

Po osmi dnech intenzivních 
tréninků nastoupili svěřenci Mi-
roslava Holeňáka k úvodnímu 
přátelskému utkání v rámci zimní 
přípravy. Soupeřem byl účastník 
nejvyšší fotbalové soutěže – FK 
Jablonec nad Nisou, který do 
Varnsdorfu přijel i s několika mla-
díky v sestavě.

V úvodu utkání zahrozili hos-
té, jenže Gaši, který se vyhnul 
vyběhnuvšímu Vaňákovi, nedo-
kázal skórovat. Pro�  byl obránce 
Mar� n Ambler, který s� hl poslat 
míč do bezpečí. A když neuspěl 
hlavičkou ani Polidar, zahrozil 
na druhé straně Varnsdorf. Ge-
mbický vybídl Jakuba Hodka, 
ten však minul tři tyče. Mrzet 
ho to ale nemuselo. Pět minut 

před odchodem do kabin to� ž 
proměnil nařízený pokutový kop 
– 1:0.

V druhém dějství se na hřiš-
�  představily na obou stranách 
nové sestavy. A byl to Varnsdorf, 
který byl nebezpečnější a vypra-
covával si dobré příležitos� . Jed-
nu z nich proměnil dvacet minut 
před koncem hrací doby Filip 
Firbacher, který si zpracoval míč 
v pokutovém území a razantní 
střelou překonal Kotlína a zvýšil 
na konečných 2:0 pro Varnsdorf.

„Jsem spokojený s výsledkem 

a výkonem. Porazili jsme kvalitní 
tým. Ale je to začátek přípravy, 
není potřeba to přecenit. Šanci 
dostali všichni hráči, chtěli jsme 
rozložit zátěž. Výjimkou byl Matěj 
Vlk, který odehrál celý zápas. Noví 
hráči si vedli dobře, ale jak jsem 
řekl, byl to první zápas. Budeme 
s nimi dále pracovat a uvidíme,“ 
řekl kouč Miroslav Holeňák. Kro-
mě zmíněného Vlka v záloze 
v prvním poločasu operoval To-
máš Polyák. Do druhého dějství 
pak zasáhli David Vardanian, 
který naposledy hrál v Německu 
a Nikita Gonchar.

V druhém utkání nastoupili 
pro�  Bischofwerdaer FV 08, kte-
rý hraje pátou německou ligu. 
„Soupeř hrál velmi kvalitně. Nic 
nám nedaroval. Bylo to nahoru 
dolů, ale zaslouženě jsme vyhráli. 
V prvním poločasu jsme tam měli 
několik šancí, nastřelili jsme dvě 
tyče. V některých momentech 
jsme selhali v koncovce. Druhá 
půle už tolik šancí sice nenabídla, 
ale byli jsme více na míči. Samo-

zřejmě škoda obdržené branky, 
bohužel jsme vyrobili chybu ve 
středu hřiště, kterou soupeř po-
trestal. Celkově jsem ale s utká-
ním spokojený. Pozi� vní je, že se 
nikdo nezranil, protože jsme do 
zápasu šli z plné přípravy,“ oko-
mentoval duel kouč Miroslav Ho-
leňák. 

A kdo obstaral branky Varns-
dorfu? Po centru z pravé strany 
se po půl hodině hry prosadil Filip 
Firbacher, který se trefi l podru-
hé ve dvou zápasech. Po změně 
stran hosté vyrovnali. Po chybě 
ve středu pole si míč převzal Ste-
ve Zizka a přesnou ranou k levé 
tyči překonal Mar� na Vaňáka – 
1:1. Svěřenci Miroslava Holeňáka 
ve zbytku utkání diktovali tem-
po hry. Nejprve se v 73. minutě 
střelecky zapsal Denny Samko, 
o dvě minuty později zase krás-
nou kombinační akci zakončil Ja-
kub Hodek.

FK Varnsdorf v těchto dnech 
čekají zápasy v rámci zimní ligy.

                                                Tomáš Secký

Varnsdorf    Rok 2024 nezačal 
pro futsalisty výsledkově vůbec 
dobře. Severočeši si ze dvou kol 
a čtyř zápasů připsali pouze tři 
body a aktuálně jsou v Celostát-
ní lize sálové kopané na čtvrtém 
místě. 

Tým Futsal Varnsdorf se v rámci 
4. kola Celostátní ligy sálové ko-
pané představil v Poličce, kde se 
utkal se Zlínem a také pořádajícím 
celkem. Byla z toho jedna poráž-
ka a jedno vítězství. „Do Poličky 
jsme odjížděli posíleni o dva hráče 
z rezervního týmu. Proti  Zlínu nám 
vyšel první poločas, který jsme po 
dvou trefách výborně hrajícího 
Kučery a jednoho gólu Šindeláře, 
vyhráli 3:0,“ pravil Marcel Mikolá-
šek, trenér Varnsdorfu.

Po změně stran se ale karta 
obrá� la. „Zlín byl důraznější, byl 
častěji na míči a měl daleko více ze 
hry. Rychle snížil, my jsme hodně 

faulovali a soupeř proti  nám kopal 
dva devíti metrové kopy. Oba ale 
lapil skvěle chytající Langer. Utká-
ní bylo vypjaté, padaly žluté karty, 
ale nakonec jsme uhájil výhru 3:1,“ 
oddechl si Mikolášek.

Pro�  domácí Poličce to byla pří-
má bitva o aktuální tře�  místo v ta-
bulce. „Tento zápas se mi hodnotí  
velmi těžko, protože musím uznat 
velkou kvalitu soupeře a takti ckou 
přípravu, kdy nás k ničemu skoro 
nepusti li. My jsme to soupeři ale 
hodně ulehčili, protože jsme pře-
stali hrát sálovku, ale hráli jsme 
velký fotbal. Snažili jsme se pře-
jít jeden na jednoho a vzhledem 
k fyzickým dispozicím soupeře, to 
byla marná snaha. Za první polo-
čas nám Polička dala dva góly a už 
si vývoj zápasu zkušeně pohlídala. 
Za stavu 0:3 jsme ještě ve druhé 
půli dokázali odpovědět po trest-
ném kopu Kučerou, ale po faulu ve 

vlastním brankovém území soupeř 
využil penaltu na konečných 1:4. 
Tento zápas nám ukázal na čem 
musíme ještě hodně pracovat,“ 
dodal varnsdorfský trenér. 

V rámci 5. kola se Varnsdorf 
představil v Rado� ně. V prvním 
zápase narazil na obhájce � tulu 
Chemcomex Praha. „Zahodili jsme 
ostych a na soupeře jsme vlétli. 
Z mnoha šancí jsme proměnili až 
tu ve 12. minutě Mílou Kučerou. 
Bohužel jsme o poločase vedli je-
nom 1:0. Nástup do druhého po-
ločasu jasně patřil soupeři. Ten 
si vypracoval spoustu šancí, kdy 
nejdříve ve 23.minutě vyrovnal. 
Skvěle chytající Langer pusti l za 
svá záda ještě jeden nešťastný 
a prakti cky vlastní gól, který rozhodl 
o naší porážce 1:2,“ řekl Mikolá-
šek.

Ve druhém zápase čekala na 
Varnsdorf stále se zlepšující Adria 

Kladno. „Bohužel tento zápas se 
nepovedl panu rozhodčímu Šebko-
vi. Nikdy si na rozhodčí nestěžuji, 
ale tohle bylo moc i na mě. Víc se 
k tomu nebudu vyjadřovat. Zku-
šený soupeř hrál skvěle a dostal 
se hned z kraje utkání do vedení. 
O pár minut později vyrovnal Ku-
čera. Před pauzou padly ještě dvě 
branky, na každé straně jedna, 
a tak se šlo do šaten za vyrovna-
ného stavu. Na začátku druhé 
půle se opět dostal soupeř do ve-
dení, ale i na to se nám podařilo 
zareagovat, a to Filipem Vaitem. 
Hra se přelévala z jedné strany na 
druhou a opět udeřila Adria. I na 
to jsme odpověděli a to Peleškou. 
Stav 4:4 nevydržel dlouho, proto-
že jsme opět inkasovali. Do konce 
utkání se už nic neodehrálo, a tak 
z Prahy neodvážíme žádný bod,“ 
smutnil.

                                                          Redakce
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